
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

1(84) 

Sammanträdesdatum 

2018-12-17 
 

 

  
 
Plats och tid Listerbysalen, kl. 08:30-17:15 

Beslutande Ledamöter 

Se särskild förteckning 

 Ersättare 

Se särskild förteckning 

Övriga närvarande Se särskild förteckning 

Justerare Magnus Pettersson (S) 

Justeringens plats och tid Stadshuset, kommunledningsförvaltningen, torsdag 2018-12-27 kl. 17:00 
 

Underskrifter 

 Sekreterare 

 

Paragrafer §§ 509-551 
 Christoffer Svensson  

 Ordförande 

  

 
Roger Fredriksson (M) 

 

 Justerare 

  

 
Magnus Pettersson (S)  

 

 
 ANSLAG/BEVIS 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Beslutsinstans Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Sammanträdesdatum 2018-12-17 

Datum då anslaget sätts upp 2018-12-27   

Datum då anslaget tas ned 2019-01-21 

Förvaringsplats för protokollet Ronneby, stadshuset, kommunledningsförvaltningen  
 

Underskrift 

  

 
Christoffer Svensson 

 



 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

2(84) 
2018-12-17  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

Närvarolista 

Beslutande  

Ledamöter Roger Fredriksson (M), Ordförande 
Kenneth Michaelsson (C), 1:e vice ordförande 
Magnus Pettersson (S), 2:e vice ordförande 
Peter Bowin (V) 
Bengt Sven Åke Johansson (SD) 
Nicolas Westrup (SD) 
Tommy Andersson (S) 
Roger Gardell (L) 

   

Övriga närvarande  

Ledamot med närvarorätt Anna Carlbrant (RP) 

Tjänstemän Magnus Widén, kommundirektör 
Christoffer Svensson, kommunsekreterare 
Anders Engblom, kommunstrateg § 510-511 
Ida Schyberg, processingenjör Ronneby Miljö & Teknik AB § 511 
Eva Lydin, markförvaltare § 514 
Elena Johansson, kostchef §§ 515, 531  
Dennis Roberteus, VD AB Ronneby Industrifastigheter §§ 516, 518, 551 
Monica Johansson, ekonomiansvarig AB Ronneby Industrifastigheter §§ 516,518, 551 
Tommy Ahlquist, kommunstrateg § 516 
Monica Sjövind, projektledare § 516 
Peter Persson, VD AB Ronnebyhus § 517 
Caroline Jönsson, ekonomichef AB Ronnebyhus § 517 
Peter Berglin, VD Ronneby Miljö & Teknik AB §§ 519-520, 522-523 
Cecilia Mårtensson, ekonomichef Ronneby Miljö & Teknik AB §§ 519-520, 522-523 
Jan Hansen, driftchef Ronneby Miljö & Teknik AB § 521 
Conny Miketinac, VA-chef Ronneby Miljö & Teknik AB §§ 522-523 
Jörgen Holmström, abonnentingenjör Ronneby Miljö & Teknik AB §§ 522-523 
Johan Sandberg, kommunikationschef §§ 527-530 
Anna Hansen, exploateringschef §§ 535-538 
 
 

Övriga Malin Lind Mattsson, förvarsdirektör, Länsstyrelsen Blekinge Län § 510 

 



 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

3(84) 
2018-12-17  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

Ärendelista 

§ 509 Dnr 2018-000001 101 6 
Val av justerare ................................................................................................... 6 

§ 510 Dnr 2018-000697 189 7 
Information trygghet - säkerhet - krisberedskap .................................................. 7 

§ 511 Dnr 2018-000694 340 8 
Fastställelse av riktlinjer för nödvattenhantering i Ronneby kommun .................. 8 

§ 512 Dnr 2018-000305 049 9 
Ronneby kommunbygderåd- Ansökan om bidrag ................................................ 9 

§ 513 Dnr 2018-000269 4018 11 
Projekt Arkipelagrutt .......................................................................................... 11 

§ 514 Dnr 2018-000680 261 13 
Aklejan 1 - Ansökan om arrende ....................................................................... 13 

§ 515 Dnr 2018-000709 049 15 
Omprövning bidrag balanskonto gällande kostverksamhet Påtorp 
förskola ............................................................................................................. 15 

§ 516 Dnr 2018-000651 253 17 
Försäljning av fastighet i Kv Svarven, Parkdalaskolan ...................................... 17 

§ 517 Dnr 2018-000725 041 20 
Drift- och investeringsbudget 2019 AB Ronnebyhus ......................................... 20 

§ 518 Dnr 2018-000665 041 21 
Drift- och investeringsbudget 2019 AB Ronneby industrifastigheter .................. 21 

§ 519 Dnr 2018-000663 041 22 
Drift- och investeringsbudget 2019 Ronneby Miljö & Teknik AB ........................ 22 

§ 520 Dnr 2018-000664 041 23 
Budget 2019 Ronneby Miljöteknik Energi AB .................................................... 23 

§ 521 Dnr 2018-000655 346 24 
Taxehöjning på Elnät ........................................................................................ 24 

§ 522 Dnr 2018-000181 356 26 
Ny taxekonstruktion VA ..................................................................................... 26 

§ 523 Dnr 2018-000732 340 28 
Informationsärende angående vattenläget i Ronneby kommun ......................... 28 

§ 524 Dnr 2018-000637 059 29 
Revidering av förteckning över personer utsedda att delta i 
anbudsöppning ................................................................................................. 29 

§ 525 Dnr 2018-000696 011 32 
Förlängning av Funktionshinderpolitiskt program för Ronneby 
kommun ............................................................................................................ 32 

§ 526 Dnr 2018-000453 622 34 
Uppföljning av kostpolicyn - mattider i skolan 2018/2019 .................................. 34 

§ 527 Dnr 2018-000239 105 36 
Verksamhetsspecifika logotyper ........................................................................ 36 

§ 528 Dnr 2018-000468 007 39 



 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

4(84) 
2018-12-17  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

Remiss - Granskning av arbetet med sociala medier ........................................ 39 

§ 529 Dnr 2015-000467 014 42 
Ny kommunikationspolicy .................................................................................. 42 

§ 530 Dnr 2018-000177 101 44 
Information från kommunikationsenheten .......................................................... 44 

§ 531 Dnr 2018-000712 101 45 
Kök till Gherla, Rumänien ................................................................................. 45 

§ 532 Dnr 2018-000714 101 47 
Ny organisation av folkhälsoarbetet i Ronneby kommun ................................... 47 

§ 533 Dnr 2018-000715 011 50 
Förlängning av Folkhälsopolicy Ronneby kommun 2013-2018 .......................... 50 

§ 534 Dnr 2018-000649 101 52 
Informationsärende - Omvärldsbevakning ......................................................... 52 

§ 535 Dnr 2018-000698 250 53 
Informationsärende om GC/trafiklösningar under byggtid på Kilen. ................... 53 

§ 536 Dnr 2018-000718 250 54 
Informationsärende Stenåsa, Bräkne-Hoby ....................................................... 54 

§ 537 Dnr 2017-000567 253 55 
Ronneby golfklubb ansökan köp av mark .......................................................... 55 

§ 538 Dnr 2018-000642 012 57 
Remiss - Förslag till Program för verksamhetsmark .......................................... 57 

§ 539 Dnr 2018-000378 709 58 
Socialnämndens ej verkställda beslut enligt 9§ och rapportering enligt 
28 f-g §§ lag om stöd och service till vissa funktionshindrade samt 4 
kap 1 § och rapportering enligt 16 kap 6 § socialtjänsten 2018 ......................... 58 

§ 540 Dnr 2018-000444 739 59 
Rapportering till IVO av ej verkställda beslut enligt 4 kap. 1§ och 
rapportering enligt 16 kap. 6§ socialtjänstlagen, äldrenämnden 2018 ............... 59 

§ 541 Dnr 2018-000713 040 62 
Äskande av medel - finansiering från balanskonto - Budget 2019, plan 
2020-2021, socialnämnden ............................................................................... 62 

§ 542 Dnr 2018-000729 040 68 
Äskande, omprövning budget 2019, överförmyndarnämnden ........................... 68 

§ 543 Dnr 2018-000731 001 69 
Val att förrättas av kommunstyrelsen- kommunala råd med mera ..................... 69 

§ 544 Dnr 2018-000728 020 70 
Beslut om anställning och förordnande som förvaltningschef för 
Teknik-, fritid- och kulturförvaltningen i Ronneby kommun ................................ 70 

§ 545 Dnr 2018-000003 101 72 
Delegationsbeslut 2018 ..................................................................................... 72 

§ 546 Dnr 2018-000011 101 73 
Information från kommundirektören ................................................................... 73 

§ 547 Dnr 2018-000009 101 74 
Kurser och konferenser ..................................................................................... 74 

§ 548 Dnr 2018-000010 101 75 



 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

5(84) 
2018-12-17  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

Delgivningsärenden .......................................................................................... 75 

§ 549 Dnr 2018-000733 023 77 
Beslut om förordnande som tillförordnad förvaltningschef för 
Äldreförvaltningen ............................................................................................. 77 

§ 550 Dnr 2018-000528 220 79 
Remiss av Boverkets rapporter 2018:22 Dokumentationssystem för 
byggprodukter och 2018:23 Klimatdeklaration av byggnader samt 
delbetänkandet SOU 2018:51 Resurseffektiv användning av 
byggmaterial ..................................................................................................... 79 

§ 551 Dnr 2018-000750 001 84 
Information med anledning av Häggatorp (Berg & Berg) ................................... 84 

 



 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

6(84) 
2018-12-17  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 509 Dnr 2018-000001 101 

Val av justerare 

 

Sammanfattning  

Ordförande meddelar följande förändring av dagordningen: 

- Ärendet om information med anledning av fastighet Häggatorp (Berg 

& Berg) läggs till som ärende 43 på dagordningen. 

 

Magnus Pettersson (S) föreslås att justera dagens protokoll.  

Beslut 

Kommunstyrelsen godkänner dagordningen samt utser Magnus Pettersson 

(S) till att jämte ordförande justera dagens protokoll. 

________________ 
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§ 510 Dnr 2018-000697 189 

Information trygghet - säkerhet - krisberedskap 

 

Sammanfattning  

Malin Lind Mattsson, förvarsdirektör, Länsstyrelsen Blekinge Län ger 

information i ärendet.      

Deltar i debatten 

I debatten deltar ordförande Roger Fredriksson (M), Peter Bowin (V), Bengt 

Johansson (SD), Roger Gardell (L), Tommy Andersson (S) och Kenneth 

Michaelsson (C). 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen till protokollet. 

________________ 
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§ 511 Dnr 2018-000694 340 

Fastställelse av riktlinjer för nödvattenhantering i 
Ronneby kommun 

 

Sammanfattning  

Ronneby kommun och Miljöteknik har i samarbete upprättat en för Ronneby 

kommun gemensam riktlinje/plan för hantering av en eventuell 

nödvattensituation. Planen förtar inte respektive enskild aktör, företag, 

förvaltning eller motsvarande att sörja för sin egen dricksvattenförsörjning. 

Riktlinjen fastställs av kommundirektören och kommunstyrelsen får 

kännedom om planen som ett informationsärende.       

Deltar i debatten 

I debatten deltar ordförande Roger Fredriksson (M), Kenneth Michaelsson 

(C), Tommy Andersson (S), Peter Bowin (V) och Bengt Johansson (SD). 

Yrkanden 

Ordförande Roger Fredriksson (M) yrkar på att notera ärendet till 

protokollet.      

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande 

och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att notera ärendet 

till protokollet. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen  
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§ 512 Dnr 2018-000305 049 

Ronneby kommunbygderåd- Ansökan om bidrag 

 

Sammanfattning  

 Ronneby Kommunbygderåd ansöker om bidrag på 60 000 kronor för att 

täcka sina verksamhetskostnader år 2017. I ansökan hänvisar man till arbetet 

i Landsbygdssamrådet där landsbygdspolitiska programmets handlingsplaner 

har en central roll. Samt till sin roll som sammanhållande länk för 

landsbygdens föreningar  

Bedömning 

Ronneby kommunbygderåd har en roll som samtalspart och är remissinstans 

mellan landsbygdens organisationer, medborgare och kommunens 

organisation.  Vidare är kommunbygderådet organisatör och arrangör för 

diverse uppgifter när det gäller områden som exempelvis landsbygdens 

grönområde, marknadsföring, infotavlor, mässor samt föreningsliv. Bland 

annat har rådet lagt ett omfattande arbete på fördelningen av 

försköningsmiljonen.  

  Kommunbygderådets arbete gynnar helheten, näringslivet och alla boende. 

De är den självklara länken mellan kommunens tre starka grupper, Bygd i 

samverkan, Blomstrande bygden, Blekinge Pärlor. Rådets roll som 

gemensam samtalspartner mot kommunens organisation, bland annat i 

arbetet med skapande, genomförande och uppföljning av landsbygdspolitiska 

programmets handlingsplaner, är viktig och skapar värdefulla möjligheter 

och synergieffekter. Min bedömning är att det är rimligt att tänka sig att 

rådet får sina utlägg i samband med deras ideella verksamhet ersatta. 

Förslag till beslut 

Bevilja driftsbidrag på 60 000 kronor, till Ronneby Kommunbygderåd. 

Förslagsvis tas denna summa från kommunstyrelsens post för oförutsedda 

utgifter. 

Beslut om årligt driftsbidrag ska gälla löpande, tills vidare och därmed 

läggas in i budget.  

Deltar i debatten 

I debatten deltar ordförande Roger Fredriksson (M). 
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Yrkanden 

Ordförande Roger Fredriksson (M) yrkar bifall till tjänsteförslaget.      

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande 

och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att bevilja 

driftsbidrag på 60 000 kronor, till Ronneby Kommunbygderåd. Summan tas 

från kommunstyrelsens post för oförutsedda utgifter. 

Beslut om årligt driftsbidrag ska gälla löpande, tills vidare och därmed 

läggas in i budget. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen  
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§ 513 Dnr 2018-000269 4018 

Projekt Arkipelagrutt  

 

Sammanfattning  

Projekt Arkipelagrutten, ARK 56, går nu in i sitt sista halvår. Tre kommuner, 

Region Blekinge, Länsstyrelsen, VisitBlekinge och besöksnäringsföretagen 

arbetar just nu tillsammans, bland annat med att ta fram kustnära leder i 

Blekinge Arkipelag. Blekinge Arkipelag är som bekant ett av Sveriges fem 

Biosfärområde och omfattar merparten av Blekinges skärgårds- och 

kustlandskap. De leder vi utvecklar kommer att ta besökaren genom 

Blekinges kustlandskap och skärgård, längs med och på dess vatten. 

Besökaren ska kunna ta sig till fots, med kajak, skärgårdsbåt, egen båt eller 

cykel. Invigning av dessa leder blir den 2 juni 2019.    

Bedömning 

 ARK56 är ett komplext projekt med många parter inblandade varför 

utvecklingsarbetet tagit tid. Det har varit en utmaning i samverkansteknik 

men samtidigt en tillfredsställelse att följa hur projektets utmaningar löst sig 

på bästa sätt. Just nu står vi i startgroparna för att sätta ut samtliga 

ledmarkörer i terrängen. Parallellt med detta jobbar vi med marknadsföring, 

företagsnätverk, invigningsevent, framtida drift och huvudmannaskap. Allt 

kommer att vara klart till invigningen den 2 juni, då Blekinge kommer att 

presentera kustnära leder till sjöss och på land. Läs mer om ARK56 här; 

http://www.blekingearkipelag.se/arkipelagrutten/ och https://ark56.se/#start  

 

I samband med information om ARK 56 äskar jag att återstoden av den 

driftbudget som är lagd för projektet för 2018, totalt 219 tkr läggs som 

tillskott i driftbudget för 2019. Hela arbetet med verkställande av leder och 

marknadsföringsmaterial har blivit försenat. Delvis p.g.a. försenad uppstart 

av hela projektet men också därför att samverkan mellan och inom 

involverade organisationer dragit ut på tiden. Jag bifogar budgetfördelning 

för återstående projekttid.    

Förslag till beslut 

  - Information kring projektets framskridande och avslut är genomförd.  

  - Tillskott på 219 tkr som driftmedel för ARK 56 år 2019. Denna summa 

motsvarar de driftmedel som återstår i budget för 2018.  
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Deltar i debatten 

I debatten deltar ordförande Roger Fredriksson (M). 

Yrkanden 

Ordförande Roger Fredriksson (M) yrkar bifall till tjänsteförslaget med 

tillägget att de 219 tkr i driftmedel som beviljas tas från kommunstyrelsens 

konto för oförutsedda kostnader.       

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande 

och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att bevilja 

driftmedel om 219 000 kronor. Medel tas från kommunstyrelsens konto för 

oförutsedda utgifter. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen  
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§ 514 Dnr 2018-000680 261 

Aklejan 1 - Ansökan om arrende 

 

Sammanfattning  

 Ägaren till Aklejan 1 önskar arrendera ca 250 kvm från Hulta 2:115 för 

extra trädgård.  

Bedömning 

Sökanden berättar en lång historia om hur det tidigare stod en tujahäck längs 

cykelvägen. Han fick brev från byggnadsnämnden att den var ovårdad och 

han klippte häcken. Några år senare sprängde kommunen på området 

ovanför och tujahäcken skadades, han sökte ersättning och fick veta att det 

inte var hans häck. Kommunen kom dit och tog bort häcken. I stället sattes 

det upp ett staket längs cykelvägen. Detta kopplades ihop med sökandens 

staket och plötsligt var marken inhägnad och såg ut att tillhöra Aklejan 1. 

 

Nu har sökanden återkommit och säger att han inte längre orkar sköta 

sluttningen. Parkenheten säger att de gärna sköter marken, klipper den 1-2 

gånger/år, men då måste vi öppna stängslet, så kommunen tar sig in till sin 

mark. Sökanden hänvisar till sin hund och att han inte vet var gränsen går. 

 

Kommunen har märkt ut gränsen och konstaterat att garaget är byggt över 

tomtgränsen och att en del av det alltså ligger på kommunens mark. I 

bygglovet kan man läsa att kommunen gett tillstånd till detta. 

 

Tekniska förvaltningen har erbjudit följande alternativ: 

1. Kommunen öppnar upp befintligt staket och sköter området. 

Sökanden sätter upp ett eget staket i ”anvisad tomtgräns” (ca 1 

meter utanför garaget) 

 Sökanden anför att det ser dumt ut med två staket så pass nära 

varandra.  

 Sökanden tycker att ytan borde klippas oftare. 

 

2. Sökanden arrenderar marken och fortsätter sköta den. Befintligt 

staket får stå kvar.  

 Sökanden har lämnat in en ansökan om arrende. 

Ledningarna i området går i g/c-vägen. 
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Stadsarkitekten påpekar att området är markerat som Natur i gällande 

detaljplaner och att marken inte får privatiseras. 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår Kommunstyrelsen att arrendera ut 

marken i enlighet med bilagt arrendeavtal. 

Deltar i debatten 

I debatten deltar ordförande Roger Fredriksson (M) och Magnus Pettersson 

(S). 

Yrkanden 

Ordförande Roger Fredriksson (M) yrkar bifall till tjänsteförslaget.      

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande 

och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att arrendera ut 

marken i enlighet med bilagt arrendeavtal. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen  
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§ 515 Dnr 2018-000709 049 

Omprövning bidrag balanskonto gällande 
kostverksamhet Påtorp förskola 

 

Sammanfattning  

År 2015 öppnade Utbildningsförvaltningen en tillfällig förskola vid namn 

Påtorp förskola. Kostenheten tilldelades 340 tkr för att öppna ett 

serveringskök som får maten tillagad på Knut Hahn och transporterad till sig 

till och med år 2019. 

Bedömning 

I KF budget 2019 har tidigare tilldelade medel om 340 tkr plockats bort. Då 

Påtorps förskola, enligt Utbildningsförvaltningen, kommer fortsätta bedriva 

verksamhet under 2019, och ingen annan förskola stängs ner, finns inte 

resurserna att fortsätta bedriva kostverksamhet på Påtorps förskola om inte 

medel återförs. 

Förslag till beslut 

Tekniska förvaltningen/Kostenheten föreslår KSau att föreslå KS att föreslå 

KF 

  

att tidigare tilldelade medel om 340 tkr återförs till Kostverksamheten under 

år 2019. 

Deltar i debatten 

I debatten deltar ordförande Roger Fredriksson (M) och Magnus Pettersson 

(S). 

Yrkanden 

Ordförande Roger Fredriksson (M) yrkar på att bevilja kostenheten medel 

om 170 000 kronor från centrala konton 2019.  

 

Magnus Pettersson (S) yrkar bifall till tjänsteförslaget.      

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framförda 

yrkanden och finner att arbetsutskottet bifaller ordförandens eget yrkande.      
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Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att bevilja kostenheten medel om 170 000 kronor från 

centrala konton 2019. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen  
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§ 516 Dnr 2018-000651 253 

Försäljning av fastighet i Kv Svarven, Parkdalaskolan 

 

Sammanfattning  

En försäljning av fastigheten Svarven 1 till Ronneby kommun innan om- och 

tillbyggnad av fastigheten påbörjats innebär att;  

 Stämpelskatt på fastighetsförsäljningen med ca 723 tkr skall betalas 

av kommunen och bokföras som tillgång.  

 Då kommuner ej omfattas av räntebegränsningsreglerna, som träder i 

kraft 1/1 2019 för bl a aktiebolag, kommer samtliga räntekostnader 

att vara avdragsgilla för kommunen. 

 Kommunen har inget krav på direktavkastning för fastigheten, vilket 

innebär att kommunens kostnad per år blir ca 1 900 tkr lägre. Om 

ABRI förblir ägare till fastigheten hade ca 1 900 tkr redovisats som 

vinst i bolaget.  

 Räntekostnaden för investeringen beräknas bli ca 1,4 % lägre om 

kommunen äger fastigheten. 

 Viss administrativ börda kommer att uppstå med framställning av bl 

a köpehandlingar, jämkningshandlingar och avtal mellan ABRI och 

kommunen.      

Riskbedömning 

Bygglov  

ABRI har blivit beviljade bygglov av Ronneby kommuns Byggnadsnämnd. 

Detta bygglov har dock blivit överklagat av Trafikverket. Byggnation kan ej 

påbörjas innan startbesked utfärdats och detta kan inte ske innan 

överklagandet av bygglovet tagits tillbaka. Bygglovet är knutet till 

fastigheten och övergår vid en försäljning till den nye ägaren.  

 

Prissättning vid försäljning  

För att undvika skatteproblematik (dold utdelning) skall försäljningspriset 

sättas till marknadsvärde. ABRI ombesörjer att en värdering på fastigheten 

tas fram av en oberoende extern värderare. 
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Upphandling/hantering av projektet  

Ronneby kommun bör teckna ett avtal där det klart framgår att ABRI 

kommer att överlåta de upphandlade anbuden till kommunen avseende 

projektet. I tilldelningsbeslutet till entreprenörerna överlåter ABRI den 

fortsatta upphandlingsprocessen såsom beslut, beställning och 

betalningsansvar till Ronneby kommun. 

ABRI skulle kunna tillhandahålla tjänster avseende projektering och 

samordning av projektet och fakturera dessa vidare till kommunen. 

Kommunen skall då teckna avtal direkt med entreprenörerna och deras 

fakturor skall skickas direkt till kommunen. Om däremot ABRI tecknar avtal 

med entreprenörerna riskerar ABRI att klassas som byggbolag. 

 

Prissättning ABRIs nedlagda tid i projektet  

För att undvika dold utdelning mellan ABRI och ägaren måste samtliga 

kostnader och all nedlagd tid faktureras projektet. Kostnader till faktisk 

kostnad och nedlagd tid till marknadspris, lönekostnad inklusive sociala 

kostnader med visst påslag. 

 

Direktavkastningskrav ca 6 %  

Byggnation i ABRI måste bolagsrättsligt ge en direktavkastning som 

motsvarar marknadsnivån i närområdet. Hänsyn vid risktagande skall tas till 

att uthyrning sker till ägaren som är en kommun.   

 

Räntor  

Vid belåning i ABRI tillkommer borgensavgift på 0,4 %, vilken redovisas 

som intäkt i kommunen. Borgensavgiften blir koncernmässigt ett 

nollsummespel. De nya ränteavdragsbegränsningarna som gäller ifrån den 

1/1 2019 kommer att innebära att ABRI inte kan göra fullt avdrag 

skattemässigt för sina räntekostnader. Dessa ränteavdragsbegränsningar 

gäller inte för kommuner. Utgångspunkten i ABRIs kalkyl är att det totala 

beloppet för om- och tillbyggnationen kommer att belånas till en budgeterad 

ränta på 1,6 % exklusive borgensavgift. Motsvarande räntesats i kommunen 

beräknas till ca 0,2 %.   

 

Kostnader vid försäljning av fastigheten  

Vid försäljning av fastigheten utgår stämpelskatt med 4,25 % på 

köpeskillingen eller taxeringsvärdet om det är högre. Stämpelskatten blir 723 

tkr på en köpeskilling motsvarande 17 000 tkr. Stämpelskatten bokförs som 
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anskaffningskostnad för fastigheten (balanskonto). Vid en försäljning 

överlåter ABRI sin jämkningsplikt avseende fastigheten till kommunen. 

ABRI utfärdar en jämkningshandling till kommunen, innefattande bl a 

information om de ny-, till- och ombyggnationer som har skett på fastigheten 

de senaste tio åren, för vilka momsbeloppet uppgår till minst 100 tkr.    

Deltar i debatten 

I debatten deltar ordförande Roger Fredriksson (M), Magnus Pettersson (S), 

Kenneth Michaelsson (C), Bengt Johansson (SD) och Tommy Andersson 

(S). 

Yrkanden 

Ordförande Roger Fredriksson (M) yrkar på att arbetsutskottet fattar ett 

inriktningsbeslut om att kommunen köper berörd fastighet till bokfört värde. 

I och med detta uppdras projektgruppen att ta fram material för fastställande 

i kommunstyrelsen.        

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande 

och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott fattar ett inriktningsbeslut om att 

kommunen kommunen köper berörd fastighet till bokfört värde. I och med 

detta uppdras projektgruppen att ta fram material för fastställande i 

kommunstyrelsen. 

________________ 

Exp: 

AB Ronneby Industrifastigheter, VD 

AB Ronneby Industrifastigheter, ekonomiansvarig 

Ekonomichef, Johan Sjögren 

Kommunstrateg, Tommy Ahlquist 

Projektledare, Monica Sjövind 
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§ 517 Dnr 2018-000725 041 

Drift- och investeringsbudget 2019 AB Ronnebyhus 

 

Sammanfattning  

AB Ronnebyhus har inkommit med förslag till drift- och investeringsbudget 

för år 2019.      

Förslag till beslut 

Kommunfullmäktige fastställer AB Ronnebyhus drift- och 

investeringsbudget får år 2019.       

Deltar i debatten 

I debatten deltar ordförande Roger Fredriksson (M), Peter Bowin (V), Roger 

Gardell (L), Anna Carlbrant (RP), Kenneth Michaelsson (C) och Bengt 

Johansson (SD). 

Yrkanden 

Ordförande Roger Fredriksson (M) yrkar bifall till AB Ronnebyhus förslag 

till drift- och investeringsbudget för år 2019.      

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande 

och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att fastställa AB Ronnebyhus drift- och 

investeringsbudget för år 2019. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen 
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§ 518 Dnr 2018-000665 041 

Drift- och investeringsbudget 2019 AB Ronneby 
industrifastigheter  

 

Sammanfattning  

AB Ronneby Industrifastigheter har inkommit för förslag till drift- och 

investeringsbudget för år 2019.      

Förslag till beslut 

Kommunfullmäktige fastställer AB Ronneby Industrifastigheters förslag till 

drift- och investeringsbudget 2019.      

Deltar i debatten 

I debatten deltar ordförande Roger Fredriksson (M), Magnus Pettersson (S), 

Kenneth Michaelsson (C), Bengt Johansson (SD) och Tommy Andersson 

(S). 

Yrkanden 

Ordförande Roger Fredriksson (M) yrkar bifall till AB Ronneby 

Industrifastigheters förslag till drift- och investeringsbudget 2019.      

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande 

och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslår 

kommunfullmäktige att fastställa AB Ronneby Industrifastigheters förslag 

till drift- och investeringsbudget 2019. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen  
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§ 519 Dnr 2018-000663 041 

Drift- och investeringsbudget 2019 Ronneby Miljö & 
Teknik AB 

 

Sammanfattning  

Ronneby Miljö & Teknik AB har inkommit med förslag till drift- och 

investeringsbudget 2019.      

Förslag till beslut 

Kommunfullmäktige fastställer Ronneby Miljö & Teknik AB förslag till 

drift- och investeringsbudget 2019.      

Deltar i debatten 

I debatten deltar ordförande Roger Fredriksson (M), Bengt Johansson (SD), 

Tommy Andersson (S), Peter Bowin (V) och Magnus Pettersson (S). 

Yrkanden 

Ordförande Roger Fredriksson (M) yrkar bifall till Ronneby Miljö & Teknik 

AB förslag till drift- och investeringsbudget 2019.       

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande 

och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslår 

kommunfullmäktige att fastställa Ronneby Miljö & Teknik AB förslag till 

drift- och investeringsbudget 2019. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen 
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§ 520 Dnr 2018-000664 041 

Budget 2019 Ronneby Miljöteknik Energi AB 

 

Sammanfattning  

Ronneby Miljöteknik Energi AB har inkommit med förslag till drift- och 

investeringsbudget för år 2019.      

Förslag till beslut 

Kommunfullmäktige fastställer Ronneby Miljöteknik Energi AB förslag till 

drift- och investeringsbudget för år 2019.      

Deltar i debatten 

I debatten deltar ordförande Roger Fredriksson (M), Bengt Johansson (SD), 

Tommy Andersson (S), Peter Bowin (V) och Magnus Pettersson (S). 

Yrkanden 

Ordförande Roger Fredriksson (M) yrkar bifall till Ronneby Miljöteknik 

Energi AB förslag till drift- och investeringsbudget 2019.      

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande 

och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslår 

kommunfullmäktige att fastställa Ronneby Miljöteknik Energi AB förslag 

till drift- och investeringsbudget 2019. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen  
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§ 521 Dnr 2018-000655 346 

Taxehöjning på Elnät 

 

Sammanfattning  

När budgeten för Miljöteknik Elnät lämnades in innan semestern fanns inga 

beslut från vår elleverantör E-on om storleken på kommande höjningar, men 

man trodde på en ökning i storleksordningen 9 % på vårt effekt-abonnemang 

inför 2019. Den nya taxan från E-on är nu beslutad och visar en höjning på 

de fasta avgifterna, total höjning på ca: 8,4 % (ca: 1,8 milj. kr). 

Konsekvenser = Dyrare taxor på elnät.  

Effekter = Vi höjer taxan bara för att få täckning för E-ons höjning.  

Risker = Om vi inte höjer kommer Elnät generera ett sämre resultat med 1,8 

miljoner kronor för 2019.      

Förslag till beslut 

Förslaget är att höja el-taxan för Miljötekniks elkunder med 5 % på den fasta 

avgiften och 2 % på den rörliga avgiften.   

Styrelsen i Ronneby Miljö & Teknik AB:s beslut 2018-10-25 

Styrelsen beslutar föreslå kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att 

besluta om taxehöjning med 5% på fast del och 2% pä rörlig del på Elnät. 

Deltar i debatten 

I debatten deltar ordförande Roger Fredriksson (M). 

Yrkanden 

Ordförande Roger Fredriksson (M) yrkar bifall till styrelsen för Ronneby 

Miljö & Teknik AB:s beslut.       

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande 

och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      
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Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att besluta om taxehöjning med 5% på fast del och 2% 

pä rörlig del på Elnät. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen 
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§ 522 Dnr 2018-000181 356 

Ny taxekonstruktion VA 

 

Sammanfattning  

Föreslagen taxekonstruktion har blivit återremitterad till Miljöteknik. 

Miljöteknik ska utreda vilka konsekvenser föreslagen VA-taxa får dels på 

landsbygden och dels på näringsidkare.      

Bedömning 

+ Att vi får en taxekonstruktion som är juridiskt hållbar.  

- Att vi inte får 100 % kostnadstäckning.      

Förslag till beslut 

Att styrelsen godkänner ändringen av anläggningsavgiften i föreslagen 

taxekonstruktion.       

Styrelsen i Ronneby Miljö & Teknik AB:s beslut 2018-10-25 

Styrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta förändringen av tidigare 

föreslagen VA-taxa. Se bilaga 1. 

Beslutet togs med omedelbar justering. 

Deltar i debatten 

I debatten deltar ordförande Roger Fredriksson (M), Kenneth Michaelsson 

(C), Magnus Pettersson (S), Tommy Andersson (S), Peter Bowin (V) och 

Roger Gardell (L). 

Yrkanden 

Ordförande Roger Fredriksson (M) yrkar bifall till föreliggande förslag.      

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande 

och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      
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Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att anta förslag till ny VA-taxa. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen  
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§ 523 Dnr 2018-000732 340 

Informationsärende angående vattenläget i Ronneby 
kommun 

 

Sammanfattning  

Conny Miketinac, VA-chef, ger information om det rådande vattenläget i 

Ronneby kommun.      

Deltar i debatten 

I debatten deltar ordförande Roger Fredriksson (M), Tommy Andersson (S), 

Kenneth Michaelsson (C), Roger Gardell (L) och Bengt Johansson (SD). 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen till protokollet. 

________________ 
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§ 524 Dnr 2018-000637 059 

Revidering av förteckning över personer utsedda att 
delta i anbudsöppning 

 

Sammanfattning  

 Med anledning av nya ledamöter i kommunstyrelsen arbetsutskott samt att 

den tekniska verksamheten flyttas från kommunstyrelsen till nya teknik- 

fritid- och kulturnämnden föreslås förändringar i förteckningen över 

personer utsedda att delta i anbudsöppning. 

Förslag till beslut 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta föreslå Kommunstyrelsen 

att utse följande personer att delta i anbudsöppning: 

 

Tjänsteställe    Namn 

Kommunstyrelsen (arbetsutskottet)  Roger Fredriksson 

Kommunstyrelsen (arbetsutskottet)  Kenneth Michaelsson 

Kommunstyrelsen (arbetsutskottet)  Magnus Pettersson 

Kommunstyrelsen (arbetsutskottet)  Tommy Andersson 

Kommunstyrelsen (arbetsutskottet)  Roger Gardell 

Kommunstyrelsen (arbetsutskottet)  Peter Bowin 

Kommunstyrelsen (arbetsutskottet)  Nicolas Westrup 

Kommunstyrelsen (arbetsutskottet)  Bengt Johansson 

 

Kommundirektör   Magnus Widén 

 

Kommunledningsförvaltningen  Anna-Karin Sonesson 

Kommunledningsförvaltningen  Teopoula Zickbauer 

Kommunledningsförvaltningen  Annica Blomstrand 

Kommunledningsförvaltningen  Maria Symbonis 

Kommunledningsförvaltningen  Mathias Kågell 
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Kommunledningsförvaltningen  Anna Hansen 

Kommunledningsförvaltningen  Roland Edvinsson 

Kommunledningsförvaltningen  Johan Sjögren 

Kommunledningsförvaltningen  Peter Nordberg 

Kommunledningsförvaltningen  Kristina Wramsby 

Kommunledningsförvaltningen  Johan Sandberg  

Deltar i debatten 

I debatten deltar ordförande Roger Fredriksson (M). 

Yrkanden 

Ordförande Roger Fredriksson (M) yrkar bifall till tjänsteförslaget.      

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande 

och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.       

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att utse följande 

personer att delta i anbudsöppning: 

 

Tjänsteställe    Namn 

Kommunstyrelsen (arbetsutskottet)  Roger Fredriksson 

Kommunstyrelsen (arbetsutskottet)  Kenneth Michaelsson 

Kommunstyrelsen (arbetsutskottet)  Magnus Pettersson 

Kommunstyrelsen (arbetsutskottet)  Tommy Andersson 

Kommunstyrelsen (arbetsutskottet)  Roger Gardell 

Kommunstyrelsen (arbetsutskottet)  Peter Bowin 

Kommunstyrelsen (arbetsutskottet)  Nicolas Westrup 

Kommunstyrelsen (arbetsutskottet)  Bengt Johansson 

 

Kommundirektör   Magnus Widén 

 

Kommunledningsförvaltningen  Anna-Karin Sonesson 

Kommunledningsförvaltningen  Teopoula Zickbauer 
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Kommunledningsförvaltningen  Annica Blomstrand 

Kommunledningsförvaltningen  Maria Symbonis 

Kommunledningsförvaltningen  Mathias Kågell 

Kommunledningsförvaltningen  Anna Hansen 

Kommunledningsförvaltningen  Roland Edvinsson 

Kommunledningsförvaltningen  Johan Sjögren 

Kommunledningsförvaltningen  Peter Nordberg 

Kommunledningsförvaltningen  Kristina Wramsby 

Kommunledningsförvaltningen  Johan Sandberg 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen 

Samtliga som omfattas av beslutet 
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§ 525 Dnr 2018-000696 011 

Förlängning av Funktionshinderpolitiskt program för 
Ronneby kommun 

 

Sammanfattning  

 Funktionshinderpolitiskt program för Ronneby kommun antogs av 

kommunfullmäktige 2015-10-29.Arbetet i verksamheterna kom inte i gång 

förrän i början av 2017 då en handlingsplan färdigställdes. 

I dokumentet står det att programmet ska revideras i sin helhet under 2018 

men eftersom uppföljning i skrivande stund endast gjorts under ett år så vill 

vi förlänga gällande dokument i ytterligare ett år eller tills ett nytt dokument 

är framtaget som beaktar full delaktighet, inom alla områden i samhället, 

oavsett funktionsförmåga. 

Förslag till beslut 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen som i sin tur 

föreslår kommunfullmäktige att funktionshinderpolitiska programmet 

förlängs ytterligare ett år eller tills ett nytt dokument är framtaget som 

beaktar full delaktighet, inom alla områden i samhället, oavsett 

funktionsförmåga.  

Deltar i debatten 

I debatten deltar ordförande Roger Fredriksson (M). 

Yrkanden 

Ordförande Roger Fredriksson (M) yrkar bifall till tjänsteförslaget.      

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande 

och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      
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Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslår 

kommunfullmäktige att funktionshinderpolitiska programmet förlängs 

ytterligare ett år eller tills ett nytt dokument är framtaget som beaktar full 

delaktighet, inom alla områden i samhället, oavsett funktionsförmåga. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen 
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§ 526 Dnr 2018-000453 622 

Uppföljning av kostpolicyn - mattider i skolan 
2018/2019 

 

Sammanfattning  

Protokollsutdrag från utbildningsnämnden 2018-11-15 § 163 

Ordförande Lennarth Förberg (M) gav inledningsvis en historik i ärendet 

som kan uppdelas i tre olika delar; Uppföljning av kostpolicy, förslag om 

mellanmål samt skrivelse från skolsköterskorna ang. skolmåltiderna.  

Lunchtider har diskuterats då ärendet gällande kostpolicyn har varit uppe till 

behandling i utbildningsnämnden. Då förfrågan om utredning gällande 

lokalernas beskaffenhet gjordes till kommunstyrelsen, har tekniska 

ftirvaltningen påbörjat en översyn av skolmatsalarna. Beslut awaktas från 

Kommunstyrelsen.  

Kvalitetsutvecklare Maria Sjölund redogjorde för uppföljning av 

kostpolicyn. Inför uppföljningen skickades en enkät ut till rektorerna inom 

utbildningsförvaltningen. Totalt 20 enheter/skolor har besvarat enkäten. Av 

dessa uppges elva (11) hålla Kostpolicyns riktlinjer betr. lunchtider, medan 

sex (6) enheter öppnar kl. 10.30 och/eller kl. 10.40 beroende på mängd 

elever i förhållande till matsalens storlek. I anslutning härtill efterfrågade 

kvalitetsutvecklare Maria Sjölund direktiv kring beredning och 

kostnadsberäkning gällande mellanmål.  

Förslag till beslut 

Föreslås att redovisad uppföljning/utredning tas till dagens protokoll och att 

densamma vbf till kommunstyrelsen som komplettering till tidigare ärende.  

Föreslås att utbildningsnämnden begär att kommunstyrelsen ger i uppdrag åt 

Kostenheten att servera mellanmål i de skolor lunchtiderna ej hålls.       

Deltar i debatten 

I debatten deltar ordförande Roger Fredriksson (M). 

Yrkanden 

Ordförande Roger Fredriksson (M) yrkar på att bordlägga ärendet.      
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Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande 

och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsen bordlägger ärendet. 

________________ 
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§ 527 Dnr 2018-000239 105 

Verksamhetsspecifika logotyper  

 

Sammanfattning  

Kommunikationsenheten har fått i uppdrag att initiera ett nytt ärende i vilket 

utomstående verksamhetslogotyper tas upp för godkännande av 

kommunfullmäktige. [Kommunstyrelsen § 566 2017-11-13] 

 

För användning av verksamhetsspecifika logotyper gäller att kommunala 

verksamheter som använder egen logotype ska tillse att den alltid används 

tillsammans med Ronneby kommuns logotype. [Kommunfullmäktige § 128 

2017-04-27]. 

 

2018-04-16 beslutade Kommunstyrelsens arbetsutskott att remittera ärendet 

till förvaltningschefgruppen innan beslut tas i ärendet (§176). FCG 

diskuterade frågan 2018-05-18 och beslutade att föreslå Kommunstyrelsen 

att föreslå Kommunfullmäktige att avslå att verksamhetsspecifika eller 

projektspecifika logotyper används. 

  

2018-08-21 beslutade Kommunstyrelsen att remittera ärendet till 

utbildningsnämnden, fritid- och kulturnämnden samt 

kommunledningsförvaltningen för yttrande innan beslut tas i frågan. 

 

Utbildningsnämnden föreslår i sitt remissyttrande 2018-10-18 

Kommunfullmäktige att godkänna verksamhetsspecifika logotyper för 

Gymnasieskolan Knut Hahn, Blekinge Naturbruksgymnasium, 

Sjöarpsskolan, Kunskapskällan och Kulturskolan tillsammans med 

logotypen för Ronneby Kommun. 

 

Fritid- och kulturnämnden föreslår i sitt remissvar 2018-09-18 

Kommunfullmäktige att Brunnsbadets logotyp ersätts med kommunens samt 

att Kulturcentrum undantas och tillåts nyttja sin logotyp tillsammans med 

Ronneby Kommuns enligt givna anvisningar. 

 

Kommunledningsförvaltningens chef har överlåtit att yttra sig i ärendet till 

Kommunikationschefen.]  
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Bedömning 

Kommunikationschefen har förståelse för att vissa verksamheter har väl 

inarbetade varumärken med tillhörande logotyper och att det kan finnas 

starka skäl för detta. Särskilt i de fall som räknats upp av remissinstanserna, 

som konkurrensskäl och regionala uppdrag. Samtidigt är det viktigt att de vi 

kommunicerar med alltid kan spåra när Ronneby Kommun är avsändaren 

och att alla verksamheter bidrar till att lyfta Ronneby Kommuns varumärke.  

Under förutsättning att Ronneby Kommun alltid framgår som huvudsaklig 

avsändare och att Ronneby Kommuns grafiska profil följs kan de 

verksamheter som nämns i remissvaren ovan och som redan idag har 

etablerade logotyper tillåtas använda sin egen logotyp i kombination med 

Ronneby Kommuns logotyp. Detta kräver dock ett visst merarbete för 

Kommunikationsenheten som behöver anpassa mallar för detta ändamål. 

Förslag till beslut 

Kommunikationschefen förslår att Kommunstyrelsen föreslår att 

Kommunfullmäktige godkänner användning av verksamhetsspecifika 

logotyper för följande verksamheter: 

 Gymnasieskolan Knut Hahn 

 Blekinge Naturbruksgymnasium 

 Sjöarpsskolan 

 Kunskapskällan 

 Kulturskolan  

 Kulturcentrum 

Kommunikationschefen förslår också att detta användande villkoras med att 

Ronneby Kommuns grafiska profil följs och att de verksamhetsspecifika 

logotyperna alltid används tillsammans med Ronneby Kommuns logotyp 

som huvudlogotyp för att på så sätt säkerställa avsändaridentiteten. 

Vidare föreslår Kommunikationschefen att andra verksamheter eller projekt 

som vill använda verksamhetsspecifika logotyper först måste få tillstånd för 

detta av Kommunfullmäktige och att Kommunikationschefen i varje fall ska 

tillfrågas. För andra verksamheter som redan idag använder egna logotyper 

och/eller grafiska profiler ska en plan för avveckling tas fram. 

Deltar i debatten 

I debatten deltar ordförande Roger Fredriksson (M) och Bent Johansson 

(SD). 
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Yrkanden 

Ordförande Roger Fredriksson (M) yrkar bifall till tjänsteförslaget med 

förändringen att den text som återfinns efter punktlistan stryks.      

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande 

och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att godkänna 

godkänner användning av verksamhetsspecifika logotyper för följande 

verksamheter: 

 Gymnasieskolan Knut Hahn 

 Blekinge Naturbruksgymnasium 

 Sjöarpsskolan 

 Kunskapskällan 

 Kulturskolan  

 Kulturcentrum 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen  
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§ 528 Dnr 2018-000468 007 

Remiss - Granskning av arbetet med sociala medier 

 

Sammanfattning  

 Revisionen i Ronneby kommun har gett EY uppdraget att granska 

förvaltningarnas arbete med sociala medier. En rapport är framtagen. 

Kommunstyrelsen har att avge yttrande om rapporten senast den 30 

november 2019.  

 

I revisionens sammanfattning framkommer att antal iakttagelser: 

 

 Riktlinjer för närvaro i sociala medier är framtagna av kommunens 

ledningsgrupp 2013. Dessa följs inte i någon större utsträckning vad 

gäller dokumentation och gallring enligt rapporten. 

 23 % av svarande uppgav att det fanns förvaltningsspecifika 

riktlinjer/ instruktioner för hantering av sociala medier. 

 Vid intervju uppgavs att det i de flesta fall ar tydligt vem som har ett 

utökat ansvar (redaktör) för sociala medier på arbetsplatsen. 

 Information från konton sparas inte och gallring av information och 

inlägg på kontona sker inte i någon större utsträckning.  

 Nämnderna gör inte någon dokumenterad uppföljning av arbetet med 

sociala medier. 

 

Utifrån granskningsresultatet rekommenderar revisorerna kommunstyrelsen 

att: 

 Stärka styrning och samordning av arbete med sociala medier. 

 Säkerställa att de som hanterar sociala medier erbjuds adekvat 

utbildning. 

 I samband med revidering av styrdokument förtydliga hur 

information i sociala medier ska behandlas.  
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Bedömning 

 Kommunikationschefen finner att revisorernas iakttagelser i stort stämmer 

överens med rådande situation och att de föreslagna åtgärderna är 

nödvändiga. 

 

Kommunikationsenheten arbetar för närvarande med följande initiativ inom 

området: 

 De befintliga riktlinjerna för sociala medier behöver ses över och 

behöver åtföljas av en utbildningsinsats för att sprida kunskapen om 

dessa i alla förvaltningar och bolag. Detta arbete är redan påbörjat, 

instigerat av GDPR och de nya krav lagen ställer på hur vi hanterar 

sociala medier. Genomförande kommer att ske under första halvåret 

2019. 

 Fasta utbildningstillfällen kommer att erbjudas för utbildning i hur 

alla de kanaler Kommunikationsenheten erbjuder ska användas. 

Sociala medier är en av de kanalerna. 

 En ny kommunikationspolicy är under framtagande och kommer att 

läggas fram för Kommunstyrelsen innan årsskiftet 2018/19. I denna 

definieras ansvarsförhållanden. Därutöver kommer 

Kommunikationsenheten att arbeta fram en kommunikationshandbok 

som ska användas som stöd och referens vid allt 

kommunikationsarbete i kommunen. Den beräknas färdigställas och 

distribueras under första halvåret 2019. 

Förslag till beslut 

 Kommunstyrelsen beslutar anta detta yttrande och avge det som sitt.    

Deltar i debatten 

I debatten deltar ordförande Roger Fredriksson (M), Magnus Pettersson (S) 

och Tommy Andersson (S). 

Yrkanden 

Ordförande Roger Fredriksson (M) yrkar bifall till tjänsteförslaget.      

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande 

och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      
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Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen anta yttrandet 

och avge det som sitt eget. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen  
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§ 529 Dnr 2015-000467 014 

Ny kommunikationspolicy 

 

Sammanfattning  

 Kommunikationschefen har fått i uppdrag av Kommunstyrelsen att ta fram 

en reviderad kommunikationspolicy för Ronneby Kommun.  

 

Gällande policy (Ronneby kommuns information och kommunikation 

Strategi och policy) antogs 22 oktober 2002 och speglar av naturligs skäl inte 

dagens kommunikationslandskap. 

 

Den nu föreslagna policyn fokuserar på kommunikationens roll som verktyg 

för att uppnå kommunens vision och mål, vilket förhållningssätt Ronneby 

Kommun ska ha till kommunikation samt roller och ansvar för 

kommunikation.  

 

Policyn är till för alla medarbetare och förtroendevalda inom Ronneby 

Kommun och i de kommunala bolagen.  

Bedömning 

 Den föreslagna kommunikationspolicyn är framtagen i syfte att vara ett 

långsiktigt hållbart dokument. Policyn i sig ska fungera även om visionen 

eller de strategiska målen förändras.  

 

Från Kommunikationsenhetens sida bildar kommunikationspolicyn en grund 

för hur vi väljer att kommunicera och klargör ansvarsfördelningen när det 

gäller kommunikation. De två aspekterna är mycket viktiga för att kunna 

upprätthålla en effektiv kommunikationsverksamhet. 

 

Kommunikationspolicyn blir också grunden för framtagande av riktlinjer, 

verksamhetsplaner och handlingsplaner. Dessa dokument kommer att 

produceras och publiceras under första halvåret 2019.  
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Förslag till beslut 

 Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige att anta den föreslagna 

kommunikationspolicyn för Ronneby Kommun.  

Deltar i debatten 

I debatten deltar ordförande Roger Fredriksson (M). 

Yrkanden 

Ordförande Roger Fredriksson (M) yrkar på att förslag till ny 

kommunikationspolicy remitteras till samtliga nämnder och bolag för 

yttrande innan beslut tas i frågan.      

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande 

och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.       

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott remitterar förslaget till ny 

kommunikationspolicy till samtliga nämnder och bolag för yttrande innan 

beslut tas i frågan. Svar ska ha inkommit till kommunstyrelsen senast 31 

mars 2019. 

________________ 

Exp: 

Samtliga nämnder och bolag 

Kommunikationsenheten, Johan Sandberg  
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§ 530 Dnr 2018-000177 101 

Information från kommunikationsenheten 

 

Sammanfattning  

Johan Sandberg, kommunikationschef, ger information om aktuellt i 

verksamheten.      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen till protokollet. 

________________ 

Exp: 

Kommunikationsenheten, Johan Sandberg  
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§ 531 Dnr 2018-000712 101 

Kök till Gherla, Rumänien 

 

Sammanfattning  

Gherla, Rumänien, är sedan 2016 är en av Ronnebys vänorter. Kontakten 

med kommunens vänorter bygger på ett ömsesidigt samarbete och utbyte. 

Under de senaste mötena mellan vänorterna har diskussioner förts om hur 

Ronneby kan stötta Gherla och då har bland annat köksutrustning visat sig 

vara ett behov hos Gherla.  

Bedömning 

 Ronneby kommun har bytt ut och rustat upp flera av kommunens kök, vilket 

innebär att det finns diverse köksutrustning, hyllor, bänkar, plåtar och byttor 

mm som ska kasseras. Detta är utrustning som istället för att kastas kan 

doneras av kostenheten på tekniska förvaltningen och transporteras till 

kommunens vänort i Rumänien. 

 

De kostnader som denna donation medför är kostnader för nedanstående: 

 Transport inkl lastning och lossning  

 Nedmontering av utrustningen 

 Plast, plastpåsar, tejp, märketiketter  

 

Offerter har begärts in från olika transportföretag. För nedmontering av 

utrustningen föreslås idrottsföreningar i Ronneby kommun erbjudas 

möjlighet att mot en ersättning utföra detta arbete. Vid flera intresserade 

föreningar, så föreslås lottning. 

 

I samband med transporten av köksutrustningen kan även begagnade kläder 

som skänkts av kommunanställda i Ronneby transporteras och skänkas till 

behövande i Gherla.  
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Förslag till beslut 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås föreslå kommunstyrelsen att 

använda pengar från kommunstyrelsens budget för oförutsedda medel för att 

ombesörja transporten av köksutrustningen till Gherla samt för att finansiera 

övriga utgifter som transporten medför  

Deltar i debatten 

I debatten deltar ordförande Roger Fredriksson (M), Roger Gardell (L), 

Magnus Pettersson (S) och Tommy Andersson (S). 

Yrkanden 

Ordförande Roger Fredriksson (M) yrkar bifall till tjänsteförslaget med 

förändringen att nedmontering av kök och dylikt hanteras av kommunens 

egna verksamheter.       

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande 

och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att använda 

pengar från kommunstyrelsens budget för oförutsedda medel för att 

ombesörja transporten av köksutrustningen till Gherla samt för att finansiera 

övriga utgifter som transporten medför. 

 

Nedmontering av kök och dylikt hanteras av kommunens egna verksamheter. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen  
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§ 532 Dnr 2018-000714 101 

Ny organisation av folkhälsoarbetet i Ronneby kommun  

 

Sammanfattning  

 Ronneby kommuns Folkhälsoråd är vald av kommunstyrelsen och har till 

uppgift att lyfta folkhälsofrågorna till högsta politiska nivå. Till 

Folkhälsorådet bjuds även verksamhetsföreträdare från kommunen in att 

delta. Folkhälsorådet utser i sin tur tre representanter till Välfärdsrådet. 

Välfärdrådet är ett tvärsektoriellt samverkansorgan mellan kommunen och 

landstinget, bestående av tjänstepersoner och förtroendevalda. För mer 

information om rådens nuvarande uppdrag och sammansättning se bilaga 

Beskrivning av Folkhälsoråd och Välfärdsråd. 

 

För att skapa en effektiv organisation för de lokala folkhälsoarbetet föreslås 

det finnas ett kommunalt råd, benämnt Folkhälsoråd, dit regionen 

(tjänstepersoner och förtroendevalda) bjuds in att delta. Välfärdsrådet i sin 

nuvarande forma föreslås därav upphöra.  ]  

Bedömning 

 Förutsättningar för kommunens folkhälsoarbete har sedan start utvecklats i 

kommunen. Faktorer så som förvaltningars och nämnders kunskapsnivå och 

samverkan kring folkhälsofrågor har utvecklats och bör påverkar hur det 

lokala folkhälsoarbetet organiseras. Under de senaste åren har även 

samverkan med landstinget, länsstyrelsen och de andra kommunerna i länet 

utvecklats till det bättre, vilket bidrar till ett starkare folkhälsoarbete över 

länet. 

 

Utmaningar med nuvarande organisation är bland annat andelen möten och 

skiftande deltagande i Välfärdsrådet. Deltagande förvaltningschefer från 

kommunen får genom nuvarande organisation delta på många möten där 

likande frågeställningar lyfts (Folkhälsoråd, Välfärdsråd och även 

Brottsförebyggande råd). Rådens roll går i nuläget in i varandra. För att få en 

mer effektiv organisation bör rollen vara strategisk och organisationen bli 

mindre. 
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Förslag till Folkhälsorådets organisation och uppdrag  

 

Folkhälsorådets organisation  

 

Folkhälsorådet i Ronneby är ett kommunalt råd, bestående av 

förtroendevalda och tjänstepersoner från Ronneby kommun. Till 

Folkhälsorådet bjuds tjänstepersoner och förtroendevalda från regionen in att 

delta.  

Folkhälsorådet träffas fem till sex gånger per år. 

 

Folkhälsorådets roll 

 

Folkhälsorådet fungerar som en styrgrupp för olika folkhälsoinsatser 

exempelvis ANDTS (alkohol, narkotika, doping, tobak, spel) och 

barnrättsfrågor. Rådet är ett forum för utbyte och spridning av information 

samt stöd vid folkhälsoarbetet inom Ronneby kommun.  

 

Rådets uppdrag bör inkludera att:  

 

 Kartlägga och analysera hälsoläget i kommunen. 

 Vara remissinstans vid beslut som rör folkhälsofrågor. 

 Verka för att konsekvenserna för folkhälsa belyses i såväl planering 

som beslutsprocess inom samtliga nämnders ansvarsområden. 

 Skapa möjligheter för att genomföra praktiskt folkhälsoarbete. 

 Utveckla, samordna och utvärdera tvärsektoriellt folkhälsoarbete. 

 Fungera som ett tvärsektoriellt samverkansorgan mellan kommunen 

och landstinget 

 Samverka och utveckla folkhälsoarbetet tillsammans med 

myndigheter, organisationer, föreningsliv, näringsliv m.fl. 

 Delaktiga i att ta fram ett flerårigt styrdokument för folkhälsoarbetet i 

Ronneby kommun. 

 Årligen upprätta verksamhetsplan och budget samt avge 

verksamhetsberättelse.  
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Förslag till beslut 

 Kommunstyrelsen arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att besluta om 

Ronneby kommuns Folkhälsoråds organisation och uppdrag enligt förslaget. 

Samtliga tidigare beslut rörande Folkhälsorådet (tidigare 

Folkhälsoberedningen och Välfärdrådet (tidigare Folkhälsorådet) upphör 

därmed.    

Deltar i debatten 

I debatten deltar ordförande Roger Fredriksson (M). 

Yrkanden 

Ordförande Roger Fredriksson (M) yrkar bifall till tjänsteförslaget.      

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande 

och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att besluta om 

Ronneby kommuns Folkhälsoråds organisation och uppdrag enligt förslaget. 

Samtliga tidigare beslut rörande Folkhälsorådet (tidigare 

Folkhälsoberedningen och Välfärdrådet (tidigare Folkhälsorådet) upphör 

därmed. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen  
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§ 533 Dnr 2018-000715 011 

Förlängning av Folkhälsopolicy Ronneby kommun 
2013-2018 

 

Sammanfattning  

 Ronneby kommuns folkhälsopolicy antogs 2013 och syftar till att vara 

vägledande för kommunens folkhälsoarbete. Folkhälsopolicyn bygger på de 

nationella målområdena för folkhälsa och prioriteringar av målområden 

utgår från lokal och regional folkhälsodata. Policyn gäller fram till årsskiftet 

2018/2019. Istället för revidering av policyn föreslås en förlängning av 

folkhälsopolicyn ytterligare två år.   

Bedömning 

 Förslaget om en förlängning av policyn bygger på följande:  

 

– Ny organisation. Ett styrdokument för folkhälsa bör bygga på en god 

förankring i kommunens nya organisation, efter valet 2018.  

 

– Aktuell folkhälsodata. Resultatet av befolkningsenkäten Hälsa på lika 

villkor 2018 redovisas först våren 2019. Aktuell statistik är en viktig 

utgångspunkt för kommande inriktning av folkhälsoarbetet.  

 

– Pågående översyn av styrdokument på kommunövergripande nivå. 

Översynen kan eventuellt innebära en förtydligande hur olika typer av 

styrdokument, så som en policy, ska vara uppbyggda. Sammanslagningar av 

befintliga styrdokument kan även bli aktuellt för att underlätta hanteringen.  

 

– Regional samverkan. Länsgemensam folkhälsopolicy förlängs de 

kommande två åren med motiveringen att ge möjlighet till att beakta 

nationella utredningar och strategier och att ge mer tid till diskussion av de 

åtgärdsförslag som Blekingekommissionen har lagt fram. Det är angeläget 

för Ronneby kommun att bira till och dra nytta av det regionala 

folkhälsoarbetet och dess process.   
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Förslag till beslut 

 Kommunstyrelsen arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige besluta att förlänga Folkhälsopolicy för Ronneby 

kommun 2013-2018 två år dock längst till 31/12 2020.  

Deltar i debatten 

I debatten deltar ordförande Roger Fredriksson (M). 

Yrkanden 

Ordförande Roger Fredriksson (M) yrkar bifall till tjänsteförslaget.      

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande 

och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att förlänga Folkhälsopolicy för Ronneby kommun 

2013-2018 två år dock längst till 31/12 2020. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen 
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§ 534 Dnr 2018-000649 101 

Informationsärende - Omvärldsbevakning  

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott bordlägger ärendet. 

________________ 
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§ 535 Dnr 2018-000698 250 

Informationsärende om GC/trafiklösningar under 
byggtid på Kilen. 

 

Sammanfattning  

Exploateringschef Anna Hansen ger information i ärendet.       

Deltar i debatten 

I debatten deltar ordförande Roger Fredriksson (M), Kenneth Michaelsson 

(C) och Nicolas Westrup (SD). 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen till protokollet. 

________________ 

Exp: 

Exploateringschef, Anna Hansen 
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§ 536 Dnr 2018-000718 250 

Informationsärende Stenåsa, Bräkne-Hoby 

 

Sammanfattning  

Exploateringschef Anna Hansen ger information i ärendet.      

Deltar i debatten 

I debatten deltar ordförande Roger Fredriksson (M), Kenneth Michaelsson 

(C), Magnus Pettersson (S), Peter Bowin (V) och Tommy Andersson (S). 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen till protokollet. 

________________ 

Exp: 

Exploateringschef, Anna Hansen 
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§ 537 Dnr 2017-000567 253 

Ronneby golfklubb ansökan köp av mark 

 

Sammanfattning  

Ronneby Golfklubb ansökte om köp av mark september 2017. Ärendet 

behandlades i KS 2017-11-07 (§370) och därifrån gavs ett uppdrag att ta 

fram förslag till köpekontrakt. Förslag till köpekontrakt och avgränsning av 

markköp finns nu framme.  

Bedömning 

I september 2017 ansökte Ronneby Golfklubb om köp av mark som ligger i 

anslutning till det klubbhus som de själva äger (huset ligger på ofri grund). 

Ärendet behandlades i KS 2017-11-07 (§370) och därifrån gavs ett uppdrag 

att ta fram förslag till köpekontrakt. Diskussioner har förts fram tills nu där 

ett förslag till köpekontrakt har tagits fram. Avgränsningen av markköpet 

innebär att Golfklubben köper ca 8000 kvm mark i anslutning till klubbhuset 

(se karta). Det förs vidare diskussion kring ytterligare köp av mark norrut 

men det behandlas inte i detta köp. Markpriset är satt till 100 kronor per 

kvm. Genom köpet möjliggörs bättre investerings- och 

utbyggnadsmöjligheter för klubben.   

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå Kommunstyrelsen besluta 

föreslå Kommunfullmäktige att godkänna upprättat förslag till köpekontrakt.   

Deltar i debatten 

I debatten deltar ordförande Roger Fredriksson (M), Magnus Pettersson (S) 

och Bengt Johansson (SD). 

Yrkanden 

Ordförande Roger Fredriksson (M) yrkar bifall till tjänsteförslaget.      

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande 

och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      
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Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att godkänna upprättat förslag till köpekontrakt. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen  
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§ 538 Dnr 2018-000642 012 

Remiss - Förslag till Program för verksamhetsmark 

 

Sammanfattning  

Karlskrona kommun har tagit fram program för verksamhetsmark. Förslaget 

är ute på remiss.   

Bedömning 

Karlskrona kommun har tagit fram ett program för verksamhetsmark. 

Förslaget är ute på remiss. Tjänstemän gör bedömningen att programmet är 

tydligt och övergripande samt ger en bra bild av var nya områden är 

planerade.   

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att anta upprättat remissvar som 

sitt eget.    

Deltar i debatten 

I debatten deltar ordförande Roger Fredriksson (M). 

Yrkanden 

Ordförande Roger Fredriksson (M) yrkar bifall till tjänsteförslaget.      

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande 

och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott antar upprättat remissvar som sitt eget. 

________________ 

Exp: 

Exploateringschef, Anna Hansen 
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§ 539 Dnr 2018-000378 709 

Socialnämndens ej verkställda beslut enligt 9§ och 
rapportering enligt 28 f-g §§ lag om stöd och service till 
vissa funktionshindrade samt 4 kap 1 § och 
rapportering enligt 16 kap 6 § socialtjänsten 2018 

 

Sammanfattning  

Protokollsutdrag socialnämnden 2018-11-27 § 182 

En skriftlig redovisning av ej verkställda beslut enligt 4kap 1 § och 

rapportering enligt 16 kap 6f§ socialtjänsten, tredje kvartalet 2018, redovisas 

för ledamöterna. 

Socialnämndens beslut 2018-11-27 

Socialnämnden beslutar att notera redovisningen till dagens protokoll. 

Deltar i debatten 

I debatten deltar ordförande Roger Fredriksson (M). 

Yrkanden 

Ordförande Roger Fredriksson (M) yrkar på att notera redovisningen till 

protokollet.      

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande 

och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att notera redovisningen till protokollet. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen  
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§ 540 Dnr 2018-000444 739 

Rapportering till IVO av ej verkställda beslut enligt 4 
kap. 1§ och rapportering enligt 16 kap. 6§ 
socialtjänstlagen, äldrenämnden 2018 

 

Sammanfattning  

Protokollsutdrag från äldrenämnden 2018-12-17 § 114 

Äldrenämnden redovisar rapportering av Ej verkställda beslut enligt 4 kap 1§ 

och rapportering enligt 16 kap 6f§ SoL.  

Rapporteringsresultatet för kvartal 2 är följande:  

- Tio vårdtagare, där alla utom en har fått ett relevant och skäligt 

erbjudande inom tre månader från beslutsdatum, men där 

verkställigheten dröjt på grund av att vårdtagaren tackat nej till 

erbjuden plats.  

- Fyra beslut har under kvartal 2 verkställts genom att vårdtagare tackat 

ja till erbjuden plats.  

- Fyra av besluten har avslutats i samråd med vårdtagare efter dialog 

med dem om aktuellt behov av vård- och omsorgsboende i nuläget.  

- Ett beslut avslutats på grund av att vårdtagaren avlidit.   

 

Äldrenämnden föreslås att notera informationen till protokollet samt 

översända detsamma till kommunfullmäktige för rapportering.    

Bedömning 

Från och med rapporteringsperioden för det fjärde kvartalet 2017 upphör 

rapporteringen av de så kallade kvartalsrapporterna till IVO (Inspektionen 

för Vård och Omsorg). Numera sker individrapportering likt tidigare men i 

rapporteringsperioder under året. Rapporteringsperioden för andra kvartalet 

2018 är 1 juli-31 augusti. För tredje kvartalet är rapporteringsperioden 1-31 

oktober. Rapporteringsperioderna finns på www.ivo.se. 

 

IVO ser gärna att kommunerna övergår till att rapportera via e-tjänst, vilket 

bedöms förbättra och förenkla processen för rapportering i sin helhet.  

Vid samtal med IVO ber dem oss invänta vårt digitala inlogg för e-tjänsten, 

istället för att som tidigare rapportera på papper. Detta då 

rapporteringsperioden sträcker sig till 31 augusti.  

http://www.ivo.se/
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Viktigt att påtala är att rapporteringen ska se även om den enskilde är 

erbjuden plats inom tre månader, men väljer att tacka nej. Rapporteringen 

har som syfte att visa på verkställighet av beslutet eller inte.  

 

Rapporteringsresultatet för kvartal 2 är följande:  

- Tio vårdtagare, där alla utom en har fått ett relevant och skäligt 

erbjudande inom tre månader från beslutsdatum, men där 

verkställigheten dröjt på grund av att vårdtagaren tackat nej till 

erbjuden plats.  

- Fyra beslut har under kvartal 2 verkställts genom att vårdtagare tackat 

ja till erbjuden plats.  

- Fyra av besluten har avslutats i samråd med vårdtagare efter dialog 

med dem om aktuellt behov av vård- och omsorgsboende i nuläget.  

- Ett beslut avslutats på grund av att vårdtagaren avlidit.   

Förslag till beslut 

Äldrenämnden föreslås att notera informationen till protokollet samt 

översända detsamma till kommunfullmäktige för rapportering.       

Äldrenämndens beslut 2018-08-27 

Äldrenämnden noterar informationen till protokollet samt översänder 

detsamma till kommunfullmäktige för rapportering. 

Deltar i debatten 

I debatten deltar ordförande Roger Fredriksson (M). 

Yrkanden 

Ordförande Roger Fredriksson (M) yrkar på att notera redovisningen till 

protokollet.      

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande 

och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      
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Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att notera rapporteringen till protokollet. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen  
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§ 541 Dnr 2018-000713 040 

Äskande av medel - finansiering från balanskonto - 
Budget 2019, plan 2020-2021, socialnämnden 

 

Sammanfattning  

Protokollsutdrag från socialnämnden 2018-11-27 § 181 

 Kommunstyrelsen har fattat beslut om att vissa redan beslutade utökningar 

ska omprövas inför budget 2019. 

 

För individ- och familjeomsorgens del ska följande poster omprövas; 

Från budget 2016  

 Utökning av anslag till institutionsvård barn med  2 400 tkr 

 Utökning av medel för familjehem med   2 050 tkr 

 Utökning av två soc.sekr. tjänster inom barnavården 

en på Utredning Barn och en på Råd och Stöd familj med 1 100 tkr 

 

Från budget 2017 

 Utökning med en tjänst till Försörjningsenheten    530 tkr 

Totalt                          6 080 tkr 

 

Utökningarna i budget 2016 avsåg kostnader för barnavård dels kostnader 

för placeringar dels personalkostnader. Sedan 2016 har antalet ärende och 

kostnaderna för placering fortsatt att öka. En icke oväsentlig andel av 

barnvårsärendena rör nyanlända barn. Att minska personalen med de två 

tjänster som tillfördes 2016 skulle i nuläget innebära stora svårigheter att 

handlägga barnavårdsärenden och kunna erbjuda öppenvård till alla de barn 

som är i behov av sådan. Att minska resurserna för placering av barn med de 

sammanlagt 4 450 tkr som beviljades 2016 skulle ytterligare försvåra för 

socialnämnden att klara kostnaderna.  

 

Utökningen med en tjänst på Försörjningsenheten gjordes mot bakgrund av 

en kraftig ökning av antalet ärende varav en stor del rörde nyanlända. Sedan 
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2016 har antalet försörjningsstödsärenden ökat ytterligare. Att minska 

personalen med en tjänst som tillfördes 2016 skulle i nuläget innebära att en 

redan ansträngd enhet skulle få ytterligare svårigheter att klara sitt uppdrag.     

Bedömning 

Kommunstyrelsen har fattat beslut om att vissa redan beslutade utökningar 

ska omprövas inför budget 2019. Det är utökningar som finansierats genom 

att använda medel för flykting-mottagning,  

 

För individ- och familjeomsorgens del ska följande poster omprövas; 

Från budget 2016  

 Utökning av anslag till institutionsvård barn med  2 400 tkr 

 Utökning av medel för familjehem med   2 050 tkr 

 Utökning av två soc.sekr. tjänster inom barnavården 

en på Utredning Barn och en på Råd och Stöd familj med 1 100 tkr 

 

Från budget 2017 

 Utökning med en tjänst till Försörjningsenheten    530 tkr 

Totalt                          6 080 tkr 

 

Nuläge 

 

Barnavård 

Utökningarna i budget 2016 avsåg kostnader för barnavård dels kostnader 

för placeringar dels personalkostnader. Utökningen motiverades med den 

ökade volymen av ärenden och ökade kostnader för placering av barn. 

Kostnadsökningen berodde till en del på att intäkterna från Migrationsverket 

avseende vård av asylsökande barn minskade i takt med att barn fick 

uppehållstillstånd.  

 

Sedan 2016 har antalet ärende och kostnaderna för placering fortsatt att öka. 

Socialnämnden har även beviljats utökade anslag till placeringar inför 

budget 2017 och 2018. Ytterligare tjänster har tillförts barnavården 2018. 
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Ärendemängden inom barnvården, ex. ensamkommande barn, har sedan 

2016 utvecklats enl. nedan; 

 

 2016 2017 2018 (tom okt) 

Aktualiseringar 1002 1079 922 (prognos helår 1 100) 

Inledda utredningar 262 324 230 (prognos helår 280) 

Placerade barn 67 101 102 (prognos helår110) 

Barn i ÖV 116 131  

 

 

En icke oväsentlig andel av barnvårsärendena rör nyanlända barn. Av de 101  

barn som varit placerade under 2018 är 16 st asylsökande eller har kommit 

till Sverige efter 2015. Ytterligare 10 barn har kommit till Sverige under 

perioden 2009-2014. Utav de 35 barn som placerats under 2018 är 7 st 

asylsökande eller har kommit till Sverige efter 2015. Ytterligare 9 barn har 

kommit till Sverige under perioden 2009-2014. 

 

Antalet tjänster inom barnavården har genom utökningar 2016 o 2018 ökat 

från 16 till 20. De fyra nya tjänsterna fördelas på två utredare och två 

familjebehandlare. Utökningarna har skett för att kunna ha en bra kvalitet i 

handläggning och öppenvård och en rimlig arbetsmiljö för personalen trots 

det ökade antalet ärenden. Att minska personalen med de två tjänster som 

tillfördes 2016 skulle i nuläget innebära stora svårigheter att handlägga 

barna-vårdsärenden och kunna erbjuda öppenvård till alla de barn som är i 

behov av sådan.  

 

Enligt prognos kommer barnavården för 2018 ge ett underskott på ca 5 550 

tkr. Underskottet beror helt och hållet på att kostnader för placeringar barn 

som ger ett prognosticerat under-skott på ca 6 800 tkr. Socialförvaltningen är 

därmed i behov av att öka resurserna för placering av barn. Att minska 

resurserna för placering av barn med de sammanlagt 4 450 tkr som 

beviljades 2016 skulle ytterligare försvåra för Socialnämnden att klara 

kostnaderna.  

 

Försörjningsstöd  

Utökningen med en tjänst på Försörjningsenheten 2016 var en 

permanentning av en tillfällig utökning som beslutades av Kommunstyrelsen 
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våren 2015. Bakgrunden var en kraftig ökning av antalet ärende varav en 

stor del rörde nyanlända. Sedan 2016 har antalet försörjningsstödsärenden 

ökat ytterligare.  

2016 2017 2018  

( tom okt) 

Genomsnittligt antal  

försörjningsstödstagare per månad 414 419 479 

 

En stor del av enhetens arbeta är inriktat mot nyanlända. Under 2018 har 

hittills ca 38 av utbetalade medel avsett nyanlända flyktingar. Under oktober 

avser 55 % av enhetens ärende nyanlända flyktingar.  

 

Att minska personalen med den tjänst som tillfördes 2016 skulle i nuläget 

innebära att en redan ansträngd enhet skulle få ytterligare svårigheter att 

klara sitt uppdrag. Försörjningsenheten genomför just nu en stor förändring 

av arbetet med bl a införande av E-ansökan med syftet att förbättra servicen 

till medborgare och förstärka enhetens arbete med att hjälpa personer till en 

egen försörjning. Genomförandet en sådan förändring blir mycket svårare 

om personalen minskar. 

 

Sammanfattning 

Socialförvaltningen har sedan 2015 haft en extra resurs kopplat till sin 

reception. Resursen har finansierats enligt beslut av kommunfullmäktige 

 31 mars 2016, via balanskontot för flyktingmottagning. 

Behovet av förstärkningen har varit stort och omfattande. Syftet med 

servicen har varit att undvika missuppfattningar, ge information samt att 

avlasta receptionen och handläggare på försörjningsenheten. Erfarenheterna 

har varit mycket goda. Bemanningen har skett genom en av 

samhällskommunikatörerna.  
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Nuläge 

Socialförvaltningens försörjningsenhet kommer att införa möjligheten att 

ansöka om försörjningsstöd via e-ansökan. I samband med införandet, 

januari/februari 2019, är förvaltningens bedömning att det behövs 

förstärkning genom språkservice. Förvaltningen bedömer att det kommer att 

behövas under januari-mars månad.      

Förslag till beslut 

Socialnämnden föreslås att efter omprövning besluta att återäska 6 080 tkr 

för 2019 inom individ och familjeomsorgen. Att under årets första tre 

månader äska om medel till finansiering av språkresurs med 150 tkr och  

att kostnaden finansieras genom balanskontot, flykting.  

Summa äskande totalt 6 230 tkr.       

Socialnämndens beslut 2018-11-27 

Socialnämnden beslutar att under förutsättning att kommunfullmäktige fattar 

erforderliga beslut om budget 2019 för Ronneby kommun, återäska 6 080 tkr 

för 2019 inom individ och familjeomsorgen.  

Att under årets första tre månader äska om medel till finansiering av 

språkresurs med 150 tkr och att kostnaden finansieras genom balanskontot, 

flykting. Summa äskande total 6 230 tkr.   

Deltar i debatten 

I debatten deltar ordförande Roger Fredriksson (M) och Magnus Pettersson 

(S). 

Yrkanden 

Ordförande Roger Fredriksson (M) yrkar på att bevilja socialnämnden medel 

från centrala konton om totalt 3 190 000 kronor (150 000 kronor för 

språkresurs inkluderat).         

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande 

och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.       
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Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att bevilja socialnämnden medel om totalt 3 190 000 

kronor från centrala konton 2019. Av den totala summan är 150 000 kronor 

avsett för språkresurs. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen  
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§ 542 Dnr 2018-000729 040 

Äskande, omprövning budget 2019, 
överförmyndarnämnden 

 

Sammanfattning  

Protokollsutdrag från överförmyndarnämnden 2018-12-10 § 202 

Handläggaren föredrar ärendet enligt bilaga.   

Överförmyndarnämndens beslut 2018-12-17 

Överförmyndarnämnden beslutar att föreslå kommunstyrelsen att 

överförmyndarnämnden utöver nämndens budget för 2019 tillförs 230 tkr för 

att täcka expeditionens bemanning på tre handläggare och en assistent även 

under 2019 enligt bilaga. förklarar paragrafen omedelbart justerad. 

Deltar i debatten 

I debatten deltar ordförande Roger Fredriksson (M), Bengt Johansson (SD) 

och Peter Bowin (V). 

Yrkanden 

Ordförande Roger Fredriksson (M) yrkar på att bevilja 

överförmyndarnämnden ytterligare medel om totalt 230 000 kronor för 2019. 

Finansiering sker via centrala konton om 115 000 kronor och 

kommunstyrelsens konto för oförutsedda utgifter om 115 00 kronor.       

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande 

och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att bevilja överförmyndarnämnden ytterligare medel om 

totalt 230 000 kronor för 2019. Finansiering sker via centrala konton om 

115 000 kronor och kommunstyrelsens konto för oförutsedda utgifter om 

115 00 kronor. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen  
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§ 543 Dnr 2018-000731 001 

Val att förrättas av kommunstyrelsen- kommunala råd 
med mera  

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott hänskjuter ärendet till kommunstyrelsen 

utan eget ställningstagande.  

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen  
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§ 544 Dnr 2018-000728 020 

Beslut om anställning och förordnande som 
förvaltningschef för Teknik-, fritid- och 
kulturförvaltningen i Ronneby kommun 

 

Sammanfattning  

Tjänsten som förvaltningschef för Teknik-, fritid- och kulturförvaltningen är 

efter omorganisation med inrättande av ny nämnd vakant.    

Rekrytering av förvaltningschef har skett via internannonsering. Totalt 

inkom 2 ansökningar varav en kandidat intervjuades med kommunstyrelsens 

arbetsutskott, Teknik-, fritid- och kulturnämndens presidium, en grupp 

medarbetare/chefer från de verksamheter som slås samman samt en grupp 

med fackliga företrädare. 

 

Facklig förhandling om tillsättande av Anders Karlsson som förvaltningschef 

har skett (2018.12.13) enligt MBL § 11. De fackliga organisationerna har 

inget att invända mot tillsättandet och förhandlingen är avslutad. 

 

Den sammanfattande bedömningen är att Anders Karlsson f 1970-04-14--

xxxx är kvalificerad och lämpad för tjänsten.  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att: 

Ge kommundirektören i uppdrag att slutföra förhandling och anställning av 

Anders Karlsson som kvalificerad handläggare/utredare med ett fyraårigt 

förordnande som förvaltningschef för Teknik-, fritid och kulturförvaltningen 

i Ronneby kommun. 

Ge kommundirektören i uppdrag att snarast påbörja rekrytering av 

förvaltningschef för Miljö- och byggnadsförvaltningen. 

Under förutsättning att det under de fackliga förhandlingarna inte 

förekommer någon invändning, tillförordna Kristina Eklund som 

förvaltningschef för miljö- och byggnadsförvaltningen.  
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Deltar i debatten 

I debatten deltar ordförande Roger Fredriksson (M), Kenneth Michaelsson 

(C), Nicolas Westrup (SD), Magnus Pettersson (S) och Tommy Andersson 

(S). 

Yrkanden 

Ordförande Roger Fredriksson (M) yrkar bifall till tjänsteförslaget.       

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande 

och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsen arbetsutskott beslutar att: 

Ge kommundirektören i uppdrag att slutföra förhandling och anställning av 

Anders Karlsson som kvalificerad handläggare/utredare med ett fyraårigt 

förordnande som förvaltningschef för Teknik-, fritid och kulturförvaltningen 

i Ronneby kommun. 

Ge kommundirektören i uppdrag att snarast påbörja rekrytering av 

förvaltningschef för Miljö- och byggnadsförvaltningen. 

Under förutsättning att det under de fackliga förhandlingarna inte 

förekommer någon invändning, tillförordna Kristina Eklund som 

förvaltningschef för miljö- och byggnadsförvaltningen.  

________________ 

Exp: 

Kommundirektör, Magnus Widén 

Miljö- och byggnadsförvaltningen, Kristina Eklund 

Personalenheten  
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§ 545 Dnr 2018-000003 101 

Delegationsbeslut 2018 

 

Sammanfattning  

Följande delegationsbeslut rapporteras: 

- Delegationsbeslut, fastställelse av upphandlingsunderlag, 

konsult Projekt Gribshunden c/o Kallvattenkuren. 

Delegat: Kommundirektören. 

- Delegationsbeslut, Länsstyrelsens revidering av 

skötselplan för naturreservatet Sonekulla i Ronneby 

kommun. Delegat: kommunstyrelsens ordförande.      

Deltar i debatten 

I debatten deltar ordförande Roger Fredriksson (M). 

Yrkanden 

Ordförande Roger Fredriksson (M) yrkar på att notera delegationsbesluten 

till protokollet.      

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande 

och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma,      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att notera 

återrapporterade delegationsbeslut till protokollet. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen  

 



 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

73(84) 
2018-12-17  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 546 Dnr 2018-000011 101 

Information från kommundirektören 

 

Sammanfattning  

Kommundirektör Magnus Widén ger information om aktuellt i 

verksamheten.      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen till protokollet. 

________________ 

Exp: 

Kommundirektör, Magnus Widén 
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§ 547 Dnr 2018-000009 101 

Kurser och konferenser 

 

Sammanfattning  

Föreligger inga inbjudningar eller information om kurser och konferenser.  

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar ärendet till protokollet. 

________________ 
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§ 548 Dnr 2018-000010 101 

Delgivningsärenden 

 

Sammanfattning  

Föreligger följande delgivningsärenden under sammanträdet: 

- Blekinge Tingsrätt, Underrättelse - Linslöjden Bräkne-

Hoby har försatts i konkurs 

- Blekinge Tingsrätt, Underrättelse – Bygg och montage i 

belganet AB har försatts i konkurs 

- Boverket, Beslut enlig förordningen (2016:364) om 

stadsbidrag till kommuner för ökat bostadsbyggande 

- Kahl Lars-Ivar, Östra Köpes Vägförening, Trygghet- 

gatubelysning 

- Länsstyrelsen Blekinge, Kommuntal för Blekinges 

kommuner 2019 

- Länstyrelsen Skåne, Angående begravningsombudens 

årsberättelse för verksamhetsåret 2017 

- Region Blekinge, Långsiktigt arbete för att Blekinge ska 

bli mer inkluderande och jämställt 

- SKL, Nominera bästa kommun – Gyllene koppen 

- SKL, Enkät om hat och våld mot förtroendevalda 

- SKL, Medborgardialog för att förebygga och hantera 

komplexa samhällsfrågor kring integration 

- SKL, God revisionssed i kommunal verksamhet 2018 

- SKL, Inför nämndemannavalet 2019 

- SKL, Cirkulär 18:41, 18:42, 18:43, 18:44, 18:45, 18:46, 

18:47, 18:48, 18:49, 18:52, 18:59 

 

Protokoll 

- Cura Individutveckling 2018-10-05, 2018-10-26 

- Folkhälsorådet 2018-11-20 
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Protokollsutdrag 

- Utbildningsnämnden 2018-11-15 § 167  

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att notera 

delgivningsärendena till protokollet. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen  
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§ 549 Dnr 2018-000733 023 

Beslut om förordnande som tillförordnad 
förvaltningschef för Äldreförvaltningen 

 

Sammanfattning  

Nuvarande förvaltningschef för Äldreförvaltningen i Ronneby kommun, 

Catherine Persson, kommer under obestämd tid och av privata skäl att vara 

ledig från sin tjänst. Under ordinarie förvaltningschefs frånvaro, nu och 

framgent, föreslås verksamhetschef Maria Sevestedt tillförordnas som 

förvaltningschef med tecknings- och attesträtt i enlighet med gällande 

delegationsordning. 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att Maria Sevestedt tillförordnas 

som förvaltningschef inom Äldreförvaltningen vid ordinarie 

förvaltningschefs frånvaro.      

Deltar i debatten 

I debatten deltar ordförande Roger Fredriksson (M). 

Yrkanden 

Ordförande Roger Fredriksson (M) yrkar bifall till tjänsteförslaget.      

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande 

och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      
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Beslut 

Kommunstyrelsen arbetsutskott tillförordnar Maria Sevestedt som 

förvaltningschef inom Äldreförvaltningen vid ordinarie förvaltningschefs 

frånvaro. 

________________ 

Exp: 

Kommundirektör, Magnus Widén 

Maria Sevestedt  

Äldrenämnden 

Personalenheten  
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§ 550 Dnr 2018-000528 220 

Remiss av Boverkets rapporter 2018:22 
Dokumentationssystem för byggprodukter och 2018:23 
Klimatdeklaration av byggnader samt delbetänkandet 
SOU 2018:51 Resurseffektiv användning av 
byggmaterial 

 

Sammanfattning  

Ronneby kommun instämmer i förslaget att det ska införas en ny lag om 

loggbok då dokumentation för byggprodukter i byggnader är ett viktigt steg 

för att ställa om till en hållbar byggd miljö.  

En loggbok ger en framtida kvalitetssäkring genom att kemikalier blir 

spårbara och det underlättar för återanvändning av byggprodukter och 

material för en cirkulär byggnads sektor därför behöver loggboken innehålla 

ytterligare områden än det som föreslås. 

Ronneby Kommun anser också att byggnadsverk som ska omfattas av denna 

nya lag även bör innefatta byggnader där barn stadigvarande vistas oavsett 

storlek enligt Boverkets tidigare förslag om lagkrav på loggbok. 

Ronneby Kommun som en av 15 partner i EU-projektet BAMB vill påvisa 

att det redan idag finns verktyg och metoder som går att skala upp för att 

minska avfall och användandet av jungfruligt material i byggbranschen. 

Ronneby kommuns synpunkter på rapport och förslag till 

nationella regler 

Byggnader som omfattas 

Vi anser att det är för få byggnadsverk som omfattas av det nya lagförslaget 

med avgränsningen 1000 m2. 

Vi anser att det även bör omfatta alla byggnader där barn och unga 

stadigvarande vistas som skolor, förskolor och liknande oavsett storlek, med 

syftet att skydda människors hälsa enligt försiktighetsprincipen. Barn och 

unga är särskilt känsliga för påverkan av kemikalier enligt bland annat 

Kemikalieinspektionen. 



 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

80(84) 
2018-12-17  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

Vi anser även att det bör omfatta alla bostadshus för att kunna uppnå en 

cirkulär byggd miljö. 

 

Innehåll i loggbok 

1. För att byggprodukter och material ska kunna återanvändas och 

återvinnas behövs ett antal parametrar adderas till loggboken. 

Produkter behöver rengöras och underhållas på rätt sätt. För att man 

ska kunna installera och avlägsna en byggprodukt utan att den går 

sönder behövs instruktioner för montering och demontering. 

Information om hur produkten hanteras efter demontering bör finnas 

med, till exempel hur den ska förvaras för att bibehålla sin kvalitet. 

Det kan gå lång tid mellan montering och demontering av en 

byggprodukt, så därför bör dessa anvisningar medfölja elektroniskt i 

en loggbok för de produkter där det är tillämpligt. 

2. För alla produkter och material bör det finnas information om hur det 

går att återanvända eller återvinnas eller hur det hanteras vid dess 

livscykel slut. För att möjliggöra det här fullt ut bör en databas 

användas där informationen om vad som är möjligt att återanvändas 

och återvinnas kan uppdateras efter rådande omständigheter och 

vetskap. Syftet är att göra byggsektorn mer cirkulär och att minska 

avfall och användning av råvaror. 

3. Yttre händelser för byggnaden bör göras möjligt att loggas i 

loggboken eftersom det kan påverka byggprodukternas kvalitet och 

möjlighet till återanvändning eller återvinning. Yttre händelser kan 

vara brand, översvämning, fuktproblem och liknande. 

4. Lagkravet på vilka byggprodukter som skall ingå ska vara beskrivna 

för att göra det tydligt för hela branschen. 

5. Produktgruppen elektronik bör inkluderas i loggboken för att skydda 

människors hälsa och miljön. Elektronik kan innehålla ämnen som 

man vet är skadliga idag och även ämnen som framtida forskning kan 

visa är skadliga. Att inte ha med produktgruppen i loggboken ger 

sämre kvalitet på loggboken, både nu och för framtiden. 

6. Att göra medvetna val när det gäller byggprodukter är en viktig del i 

en hållbar utveckling. Att känna till kemikalieinnehållet är en viktig 

del i det medvetna valet. Att ha kontroll över vilka byggprodukter 
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som ingår i en byggnad är steg ett, men störst effekt blir det när man 

kan göra medvetna val av byggprodukter redan i designfasen. Detta 

ställer krav på att en fullständig deklaration av kemiskt innehåll av 

byggprodukter bör ingå i loggboken. Byggproduktförordningen 

(CPR) bör därmed ändras. Ett sådant krav på kemiskt innehåll anses i 

dag som ett handelshinder enligt EU. Byggsektorn och berörda 

myndigheter bör därför arbeta för en förändring på EU-nivå. I 

BAMB projektet under arbetspaketet som arbetar med att ta fram 

förslag på policys och riktlinjer till EU, kommer en förändring av 

CPR att föreslås som en viktig åtgärd framåt för att underlätta för 

byggbranschen att bli cirkulär (detta dokument är i skrivande stund 

ännu inte publikt). 

7. Emissioner av farliga ämnen från byggprodukter bör redovisas i 

loggboken i syfte att skydda människors hälsa och miljö genom att 

möjliggöra medvetna materialval. Enbart information om innehåll av 

ämnen är ofta inte tillräckligt för att kunna bedöma vilka ämnen samt 

i vilken omfattning dessa kommer att avges från byggprodukten till 

inomhusluft. Byggprodukter som ger upphov till skadliga emissioner 

bör därför redovisa ett mätvärde på emissioner. Vilket mätvärde som 

kan användas diskuterades redan 2015 i rapporten 8/15 

”Hälsoskadliga kemiska ämnen i byggprodukter – förslag till 

nationella regler” från Kemikalieinspektionen. 

https://www.regeringen.se/4af7f7/contentassets/8464c1362f2b4892a

45bd55edfada341/151202-kemi-rapport-8-15-halsoskadliga-kemiska-

amnen-i-byggprodukter_-forslag-till-nationella-regler.pdf 

 

Sammanfattning och slutsats av EU-projektet BAMB 

I delbetänkandet ”Resurseffektiv användning av byggmaterial” nämns 

EU-projektet BAMBs resultat som en möjlighet för resurseffektiv 

byggmaterialanvändning. Ronneby Kommun, är en av 15 partners i 

projektet och för delge en tydligare bild av innovations- och 

forskningsprojekt, BAMB Buildings As Material Banks, bifogas ett 

dokument Bilaga 1, där de olika områdena kortfattat beskrivs. 

Sammanfattningsvis så är målet med BAMB-projektet att minska avfall 

och användandet av jungfruligt material i byggbranschen genom 

införandet av materialpass, reversibel byggdesign (att designa för 

demontering) och cirkulär byggnadsbedömning (ett beslutsunderlag för 

https://www.regeringen.se/4af7f7/contentassets/8464c1362f2b4892a45bd55edfada341/151202-kemi-rapport-8-15-halsoskadliga-kemiska-amnen-i-byggprodukter_-forslag-till-nationella-regler.pdf
https://www.regeringen.se/4af7f7/contentassets/8464c1362f2b4892a45bd55edfada341/151202-kemi-rapport-8-15-halsoskadliga-kemiska-amnen-i-byggprodukter_-forslag-till-nationella-regler.pdf
https://www.regeringen.se/4af7f7/contentassets/8464c1362f2b4892a45bd55edfada341/151202-kemi-rapport-8-15-halsoskadliga-kemiska-amnen-i-byggprodukter_-forslag-till-nationella-regler.pdf
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cirkulära byggnader) för att på så sätt påskynda omställningen till en 

cirkulär byggbransch. Projektet testar och vidareutvecklar sina verktyg 

och metoder i sex olika konstruktions- och renoveringspilotprojekt.  

Ronneby Kommun vill poängtera att det finns långt viktigare slutsatser 

från projektet att lyfta fram än de som lyfts fram i det andra 

delbetänkandet. De viktigaste slutsatserna från BAMB projektet är; 

1) För att ställa om till en cirkulär byggbransch har projektet identifierat 

tre nödvändiga systemförändringar som behöver ske i alla aspekter 

och för alla intressenter; förändring i designkulturen, förändring i hur 

värde räknas och förändring i samarbete mellan alla aktörer. 

2) Arbetet i de sex olika pilotprojekten visar att det är både tekniskt och 

finansiellt möjligt att hantera byggnader som materialbanker. 

Verktygen och metoderna utvecklade i BAMB projektet reducerar 

byggnadsavfall med 75-90 % och minskar således även utsläpp av 

växthusgaser. Tack vare att material har återanvänts och 

transformerats har pilotprojekten överskridit ursprungsmålet att 

minska användandet av jungfruligt material från 10-20% med upp till 

78%. Siffror tagna från rapporten “D13 Prototyping and Feedback 

Report.” https://www.bamb2020.eu/wp-

content/uploads/2018/10/20180425-BAMB-WP4-D13.pdf 

3) BAMB-verktygen kan användas för att skalas upp till att omfatta hela 

byggsektorn. 

Förvaltningens synpunkter / Slutsats 

Ronneby Kommun ställer sig positiv till lagförslaget med tillägget att 

avgränsning på 1000 m2 är för vitt och bör avgränsas ytterligare. 

Ronneby Kommun vill lägga till att alla byggnader där barn och ungdomar 

stadigvarande vistas även ska omfattas av lagförslaget. 

Ronneby Kommun vill inkludera elektronik för att säkerställa framtida 

kvalitet på loggboken. 

Ronneby Kommun vill införa ytterligare parametrar som skötsel, hur 

produkten materialet återvinns/återanvänds, elektronik, kemikalieinnehåll, 

och emission till loggboken för att främja återanvändning och 

transformering. 

https://www.bamb2020.eu/wp-content/uploads/2018/10/20180425-BAMB-WP4-D13.pdf
https://www.bamb2020.eu/wp-content/uploads/2018/10/20180425-BAMB-WP4-D13.pdf
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Ronneby Kommun påivrar att berörda myndigheter aktivt jobbar för att 

ändra Byggproduktförordningen (CPR) på EU-nivå. 

Ronneby Kommun vill delge ytterligare information om slutsatser från 

BAMB-projektet.      

Deltar i debatten 

I debatten deltar ordförande Roger Fredriksson (M). 

Yrkanden 

Ordförande Roger Fredriksson (M) yrkar på att arbetsutskottet antar 

ovanstående yttrande som sitt eget.      

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande 

och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott antar yttrandet som sitt eget. 

________________ 

Exp: 

Handläggare, Cefur 
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§ 551 Dnr 2018-000750 001 

Information med anledning av Häggatorp (Berg & Berg) 

 

Sammanfattning  

Dennis Roberteus, VD AB Ronneby Industrifastigheter, ger information med 

anledning av de senaste diskussionerna om fastigheten Häggatorp (Berg & 

Berg).      

Deltar i debatten 

I debatten deltar ordförande Roger Fredriksson (M), Roger Gardell (L), 

Tommy Andersson (S), Peter Bowin (V), Magnus Pettersson (S), Kenneth 

Michaelsson (C) och Bengt Johansson (SD). 

Yrkanden 

Ordförande Roger Fredriksson (M) yrkar på att notera informationen till 

protokollet.      

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande 

och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 

________________ 

Exp: 

AB Ronneby Industrifastigheter, Dennis Roberteus  

 


